



**INFORMATION • INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG • INFORMATION MEMO • NOTE D'INFORMATION  
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ • NOTA D'INFORMAZIONE • TER DOCUMENTATIE**

Brussels, January 1984.

NEW COMMUNITY INSTRUMENT

(NCI or Ortoli Facility)

The Commission has adopted two documents concerning the New Community Instrument:

- a proposal for a Council Decision relating to a new tranche of borrowings under NCI (1) totalling 1 400 million ECU;
- the six-monthly report from the Commission to the Council and to Parliament on borrowing and lending operations as at 24 January 1984 (2).

A. Proposal for a Council Decision relating to a new tranche of borrowings

THE RECORD SO FAR : 19 April 1983 : Basic Council Decision ("NCI III") empowering the Commission to contract loans for a total of not more than 3 000 million ECU to help finance projects in the energy and infrastructure sectors and investment, primarily by SMEs, in industry and in other productive sectors;

13 June 1983 : Implementing Council Decision authorizing and initial tranche of borrowings totalling 1 500 million ECU in principal, to count towards the 3 000 million ECU.

Demand for NCI loans has been very brisk since the end of June last year. By the end of January this year, loans signed totalled just under 500 million ECU and the backlog of projects approved or being appraised amounted to over 600 million ECU.

Accordingly, the Commission has decided to ask the Council to release a new and final tranche of borrowings under NCI III. Its proposal has two features :

- proposed borrowings total 1 400 million ECU (The Commission has already proposed that 100 million ECU under NCI III be devoted to financing innovation by SMEs. That proposal is currently being examined by the Council);
- the fields of application are those specified by the Council in its basic NCI III decision of April 1983.

(1) COM (84)29

(2) COM(84)30

B. Six-monthly report from the Commission to the Council and to Parliament on borrowing and lending operations : situation as at 24 January 1984

I. Utilization of NCI I, NCI II and the "reconstruction" NCI

million ECU

	NIC I	NIC II	RECONSTRUCTION	
			Italy	Greece
Ceiling	1,000	1,000	1,000	80
Loans signed	979.4	918.9	582.7	80
Balance	20.6	81.1	208 <sup>1</sup>	0

Note : As will be seen, 98% of NCI I and 92% of NCI II have been committed, the balance in each case representing loans approved but not yet signed.

<sup>1</sup> The balance for Italy under the "reconstruction" NCI is 208 million ECU (allowing for loans made from EIB own resources) and will probably be used up during 1984.

II. Utilization of the first NCI III tranche : situation at 24 January 1984

Loan application declared eligible by the Commission amounted to over 1 000 million ECU and loans that had been signed totalled 466.8 million ECU, with SMEs being offered increasingly wide access.

Breakdown by sector (%)

	Loans signed (466.8 m ECU)
Productive sectors	76.6
Energy	8.6
Infrastructure	14.8
Total	100.0

Breakdown by country (%)

	Loans signed (466.8 m ECU)
Denmark	11.2
Greece	10.8
France	14.8
Ireland	4.0
Italy	53.2
United Kingdom	6.0
Total	100.0

III. Loans signed under NCI I, II, III and the "Greece/Italy reconstruction" NCI :  
Situation as at 24 January 1984

Country	NIC I	NIC II	NIC III	NIC "Reconstruction"
Denmark	66.7	100.5	52.2	
France	70	125	69.2	
Italy	480	475	248.2	582.7
Ireland	223.5	55.8	18.9	
United King.	139.2	82.7	27.9	
Greece		79.9	50.4	80
Total	979.4	918.9	466.8	

IV. NCI borrowings

Total Community borrowings under the NCI between its inception in 1979 and 24 January 1984 came to 3 013.344 million ECU.



**INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · NOTE D'INFORMATION  
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE**

Bruxelles, janvier 1984

NOUVEL INSTRUMENT COMMUNAUTAIRE

(NIC ou FACILITE ORTOLI)

La Commission a adopté deux documents concernant le "Nouvel Instrument communautaire", à savoir :

- une proposition de décision (1) du Conseil relative à une nouvelle tranche d'emprunts au titre du NIC III de 1400 Mecus;
- le rapport semestriel au Conseil et au Parlement européen (2) sur la situation des opérations d'emprunts et de prêts au 24 janvier 1984.

A. - Proposition de décision du Conseil relative à une nouvelle tranche d'emprunts

RAPPEL : 15 avril 1983 : Décision de principe du Conseil (dite NIC III) habilitant la Commission à contracter des emprunts pour un montant maximal de 3000 Mecus dans les domaines de l'énergie et des travaux d'infrastructure ainsi que du financement des investissements, principalement des PME, dans l'industrie et les autres secteurs productifs.

13 juin 1983 : Décision d'application du Conseil autorisant une première tranche d'emprunts de 1500 Mecus en principal à valoir sur les 3000 Mecus ci-dessus cités.

Or, la demande de prêts à un financement NIC a été très soutenue depuis fin juin dernier. A la fin de janvier 1984, la totalité des prêts signés atteignait près de 500 millions d'ecus et le stock de projets approuvés ou en cours d'instruction s'élève à plus de 600 Mecus.

C'est dans ces conditions que la Commission vient de décider de demander au Conseil le déblocage d'une nouvelle et dernière tranche d'emprunts au titre du NIC III. Cette proposition présente 2 caractéristiques :

(1) COM(84) 29

(2) COM(84) 30

- Le montant proposé est de 1.400 Mecus. (La Commission a en effet proposé de consacrer 100 Mecus sur le NIC III au financement de l'innovation dans les PME. Cette proposition est en cours d'examen par le Conseil.).
- Les domaines d'application sont ceux retenus par le Conseil en avril 1983 dans sa décision de principe NIC III.

B. - Rapport semestriel de la Commission au Conseil et au Parlement européen sur la situation des opérations d'emprunts et de prêts à la date du 24 janvier 1984

I. Utilisation NIC I, NIC II et NIC Reconstruction

En millions d'Ecus

	NIC I	NIC II	RECONSTRUCTION	
			ITALIE	GRECE
Plafond	1.000	1.000	1.000	80
Prêts signés	979,4	918,9	582,7	80
SOLDE	20,6	81,1	(1) 208	0

Remarques : 98 % du NIC I et 92 % du NIC II ont été engagés, le solde correspond à des prêts approuvés, mais non encore signés.

(1) Le solde disponible NIC Reconstruction pour l'Italie s'élève à 208 millions (compte tenu des prêts BEI sur ressources propres) et sera probablement épuisé au cours de l'année 1984.

II. Utilisation première tranche NIC III au 24 janvier 1984 :

Les demandes de prêts déclarées éligibles par la Commission représentent plus d'un milliard d'Ecus et les prêts signés s'élèvent à 466,8 millions d'Ecus, avec une ouverture de plus en plus prononcée vers les PME.

Répartition par domaine :

en % (466,8 Mecus)

Domaines	Prêts signés
Secteurs productifs	76,6
Energie	8,6
Infrastructure	14,8
TOTAL	100,0

Répartition par pays :

en % (466,8 Mecus)

Pays	Prêts signés
Danemark	11,2
Grèce	10,8
France	14,8
Irlande	4,0
Italie	53,2
Royaume-Uni	6,0
TOTAL	100,0

III. Prêts signés NIC I, II, III et NIC Reconstruction Grèce/Italie  
de l'origine au 24 janvier 1984

Pays	NIC I	NIC II	NIC III	NIC RECONSTRUCTION
Danemark	66,7	100,5	52,2	
France	70	125	69,2	
Italie	480	475	248,2	582,7
Irlande	223,5	55,8	18,9	
Royaume-Uni	139,2	82,7	27,9	
Grèce		79,9	50,4	80
TOTAL	979,4	918,9	466,8	

IV. Emprunts NIC

Il a été emprunté par la Communauté au titre du NIC 3.013,344 Mecu\$ depuis l'origine (1979) au 24 janvier 1984.

-----